
PROTOKOŁ Nr 72/2014
z posiedzenia Wspólnych Komisji Rady

z dnia 14 maja  2014 r.

W posiedzeniu uczestniczyli:

a)  pięciu członków Komisji Kultury i Oświaty – wszyscy obecni

b)  czterech członków Komisji Infrastruktury i Budżetu – nieobecny M. Olech

c) czterech członków Komisji Rewizyjnej – wszyscy obecni

d) Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Rady Gminy

e) Eugeniusz Dańczak – Wójt Gminy

f) Iwona Wójcik – Sekretarz Gminy

g) Marek Malinowski - Skarbnik Gminy

h) Mirosław Klemiato – Prezes ZGK Spółka z o. o.

Porządek obrad:

1. Opiniowanie projektów uchwał,

2. Sprawy bieżące.

Posiedzenie  Komisji  otworzyła  i  mu  przewodniczyła  Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy

Agnieszka Łomża.

Ad 1

Projekt uchwały w sprawie  przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za

zbiorowe zaopatrzenie  w wodę i  zbiorowe odprowadzanie  ścieków na terenie  Gminy  Dębnica

Kaszubska.  

Wójt poinformował, że do Urzędu wpłynął w dniu 14.04.2014 r. kompletny wniosek ZGK Spółka z

o. o. o przedłużenie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na

terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

M. Klemiato poinformował, że w budżecie gminy jest zaplanowana dopłata do tego zadania. Po

dokonaniu  analizy  okazuje  się,  że  z  tą  dopłatą  zmieścimy  się  z  kosztami  w  obowiązujących

stawkach.

Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  stwierdziła,  że  jest  to  proponowany  czasookres

obowiązywania a nie przedłużenie. Czy nie korzystniejsze byłoby  zmienić termin obowiązywania

uchwały  z 01 lipca na 01 stycznia?

M. Klemiato zauważył, że z uwagi na obowiązek sporządzania przez spółkę do końca czerwca

bilansu, bardziej praktyczna jest data obowiązywania stawek od 01 lipca. Łatwiej jest to rozliczyć w

bilansie. 

Skarbnik potwierdził słowa prezesa i poinformował, że bilans z działalności jest załącznikiem do

sprawozdania.  



Następnie Skarbnik zapoznał Radnych z uzasadnieniem do wniosku

M. Klemiato zauważył,  że co roku jest coraz więcej przyłączy, wynegocjowano niższą cenę na

dostawę  energii.  Zakład  ma  we  władaniu  zakupowane  nowe  urządzenia,  hydrofornie.  Po

zsumowaniu przychodów i rozchodów  w bilansie wychodzi, że przychody pokryją koszty. W tej

działalności nie zakładamy zysku. Proponowana decyzja wynika z analizy ekonomicznej.

Radny P. Pałubicki uważa, że korzystniejszy dla społeczeństwa byłby wzrost tych opłat o stopień

inflacji.  Wolałby,  by  gmina  zeszła  z  dopłat  do  tej  działalności.  Obawia  się,  że  wzorem  lat

poprzednich, kolejna podwyżka będzie drastyczna. 

Wójt zwraca uwagę na fakt, że mamy dużo nowej instalacji. W sierpniu zadziała instalacja z III

etapu. Nowa instalacja , urządzenia powodują, że jest mniejsza awaryjność i ponosimy mniejsze

koszty związane z ich usuwaniem. Ta propozycja wynika z kalkulacji. W społeczeństwie jest duże

poczucie „fiskalizmu”. Sytuacja materialna naszych mieszkańców nie jest wesoła.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża przypomina, że wcześniej była mowa, że  jak wzrośnie liczba

odbiorców, to wpłynie to na obniżenie kosztów.

M. Klemiato stwierdził, że tak nie powiedział. Większa ilość odbiorców uszczelnia system. Nowe

inwestycje  wykonywane  są  w  wysokim  standardzie  i  są  wysokoenergetyczne.  Społeczeństwo

zaczyna oszczędzać, ubożeje. Windykacja należności jest coraz trudniejsza. Decyzja w tej sprawie

należy do państwa radnych.

Radny  I.  Ziółkowski  zauważył,  że  nasza  oczyszczalnia  nie  spełnia  wymogów.  Czy  będziemy

podłączać się do Słupska?

Wójt  zauważył,  że  mamy  potencjał  techniczny.  Propozycja  przyłączenia  do  Słupska  była

propozycją biznesową. Im chodziło o wykazanie jak największej liczby partnerów, by pozyskać

większe środki zewnętrzne. Odrzuciliśmy ten projekt. Przyłączenie nas do Głobina nie spowoduje

uzbrojenia  naszego terenu.  Na takie  rozwiązanie  nie  dostaniemy zgody od Wydziału  Ochrony

Środowiska.  Mieszkańcy  -  właściciele gruntów -  sami chcą uzbrajać teren.  Musimy planować

obwodnicę dla Dębnicy Kaszubskiej. Na to zadanie nie dostaniemy dofinansowania z uwagi na

niskie obciążenie ruchem. Zauważył, że tam też są wyższe stawki.

M. Klemiato zauważył, że p. Lipski – inwestor z terenu gminy, walczy z wodociągami w Słupsku.

Wodociągi pozwoliły mu na podłączenie 16 działek, bo nie mają większej możliwości przyłączenia.

Zwraca także uwagę na fakt, że koszt przyłączenia się do Słupska, poniosłaby nasza gmina. My im

byliśmy  potrzebni  do  wyrwania  większej  kasy  zewnętrznej.  Nie  mamy wpływu  na  nic.  Gmina

Słupsk czeka na upływ czasookresu, na jaki zawarty jest kontrakt. Chcą przejąć swoje urządzenia

pod ZGK, gdyż do wszystkiego muszą dopłacać. 

Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy czeka nas inwestycja na oczyszczalni?.

M. Klemiato poinformował, że tak. Jest to związane z nowo wprowadzanymi przepisami unijnymi.

Aplikujemy o środki  zewnętrzne w wysokości  85%. Musimy mieć  magazyn osadów. Kuriozum

stanowi to, że musi on być zlokalizowany w miejscu wytworzenia.

Wójt zwraca uwagę, że mamy szczególny obowiązek, gdyż oczyszczalnia zlokalizowana jest w



centrum miejscowości. Musimy ciągle modernizować, by nie była ona uciążliwa dla mieszkańców.

Radny K. Żukowski zwraca się z pytaniem, jak wygląda kwestia opomiarowania gospodarstw?

M. Klemiato poinformował, że do opomiarowania zostały końcówki. Sądzi, że w sierpniu zostanie

to  zamknięte.  Przymierzają  się  do  montażu  nakładek,  które  pozwolą  na  zdalne  odczytywanie

liczników. Koszt nakładki to 20 zł.

Skarbnik poinformował,  ze zastanawia się, czy planować dopłaty do wody na II  półrocze 2015

roku?

M. Klemiato poinformował, że tego precyzyjnie nie da się obliczyć.

Radny K. Żukowski uważa, że dotacja jest kwestią polityczną. 

Wójt zwraca uwagę na wysoką stawkę za wodę.

Radny K. Żukowski uważa, że błędem jest realizacja tych trzech etapów kanalizacji. Uważa, że te

oddalone miejscowości powinny posiadać własne oczyszczalnie.

Radna I. Tabaka zwraca się z zapytaniem, co ze śmierdzącym rowem koło straży. Ciągle wybija.

Nic tam nie zrobiono. Nie dowieziono także kruszywa na drogę do Skibrowskich.

Wójt poinformował, że musi temat doprowadzić do końca.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

Wynik głosowania:

a) Komisja Kultury i Oświaty – 4 za, 1 wstrzymujący, 0 przeciw

b) Komisja Infrastruktury i Budżetu – 4 za, 1 wstrzymujący, 0 przeciw

c) Komisja Rewizyjna – 4 za, 0, wstrzymujących, 0 przeciw

Radni zwracali ponadto uwagę na następujące zagadnienia:

– hydrantów,

– ciśnienie wody w Borzęcinie i stadionie w Dębnicy Kaszubskiej.

Radny A. Ślipek prosi, by podjąć kroki w celu zabezpieczenia drzewa – lipa w Budowie, rosnącego

na posesji p. Podyma.   

b)

Projekty uchwał w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania

Wójta  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2013  r.  oraz  udzielenia

absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy w 2013 r..

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  na  podstawie  przeprowadzonych

kontroli  i  analizy  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  za  2013  r.  oraz  opinii  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej  w  sprawie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  i  w  sprawie  wniosku  Komisji

Rewizyjnej  o  udzielenie  absolutorium,  Komisja  wnioskuje  o  zatwierdzenia  sprawozdania

finansowego i udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu.

Radny  I.  Ziółkowski  zapoznał  Radnych  z  treścią  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  o  udzielenie

absolutorium.



Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża poinformowała, że głosowanie tych uchwał odbędzie

się na sesji Rady Gminy.

Ad 2

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zauważyła, że Gminy nie stać na tak drogą oświatę. 

Skarbnik zauważył, że procedury zmian w oświacie są żmudne i długotrwałe. 

Radna E. Fryckowska omówiła organizację gimnazjum. Obecny gmach przeraża, gdyż pustoszeje.

Nie wie, co z tym kompleksem zrobić. Boi się pójść w prywatyzację. Należy znaleźć sposób na

rozwiązanie  tej  sytuacji,  gdyż  budynek  świeci  pustkami.  Rodzice  decydują  o  tym,  gdzie  będą

uczęszczać ich dzieci. Obecnie część rodziców wybiera gimnazja poza naszym obwodem. Był taki

okres, że do naszego gimnazjum dojeżdżali uczniowie z innych obwodów szkolnych. Ma uwagi do

arkusza organizacyjnego gimnazjum. Pani dyrektor pozbywa się nauczycieli, którzy z nią walczyli.

Nie sprzyja to pracy w tej szkole i dobrej opinii. Poinformowała, że otrzymała protokół z kontroli,

która w gimnazjum była przeprowadzona w związku z jej interpelacją.  Z treścią zapozna na sesji

Rady Gminy. 

Radny P. Pałubicki odnośnie zmian w oświacie uważa, że koszty utrzymania nie ulegają zmianie.

Uważa, że należy rozważyć powrót do 3 obwodów gimnazjalnych. Takie rozwiązanie pozwoliłoby

na wyłączenie budynku czerwonej szkoły w Dębnicy Kaszubskiej. Wyłączenie budynku przyniesie

widoczne oszczędności.

Radna E. Fryckowska uważa, że należy pochylić się nad systemem oświaty w naszej gminie.

Radny  m.  Mnich  zauważył,  że  ich  komisja  została  zapoznana  z  2  projektami  arkusza

organizacyjnego gimnazjum na rok szkolny 2014/2015. Słyszał, że jest trzecia, której nie widzieli.

Radna E. Fryckowska zauważyła, że w gimnazjum planuje się zwolnienie 4 lub 5 nauczycieli, a to

duży koszt. 

Radna I. Tabaka zauważyła, że ich szkoła już w ubiegłym roku wyszła z propozycją tworzenia

zespołów. Wszyscy widzimy, że koszty w oświacie rosną. Także uważa, że należy iść w zespoły.

Przedstawiany wtedy wariant  przedstawiał  oszczędności  w przyszłości.  Zwraca uwagę,  że gro

młodych nauczycieli pracuje na niepełnych etatach. W Dębnicy Kaszubskiej będzie jeszcze gorzej.

W gimnazjum zwalnia się niewygodnych, a nie kieruje się zmianami. Uważa, że należy szukać

rozwiązań. Zauważyła, że uczniowie z terenu także myślą o innych szkołach niż gimnazjum w

Dębnicy Kaszubskiej.  

Ad 1 – ciąg dalszy.

Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Dębnica Kaszubska.  

Ocenę zasobów przedstawiła p. Halina Samborska – główna księgowa OPS.

Radni nie wnieśli uwag do oceny.



Ad 2 – ciąg dalszy

Radny  K.  Żukowski  zwrócił  się  z  pytaniem,  czy  wychowawcy  kl.  VI  przedstawiają  organowi

prowadzącemu sprawozdanie z nastawienia rodziców do gimnazjum? Uważa, że należy spotkać

się z dyrektorami wszystkich szkół i ten temat rozpoznać. Uważa, że brniemy w błędne koło.

    

Skarbnik Gminy poinformował, że nie przewiduje się zmiany stawek  za odbiór nieczystości

stałych od mieszkańców na terenie Gminy. Obowiązujące stawki  funkcjonują  od 01.07.2013 r.

Miały  obowiązywać do 30.06.2014 r. Po analizie  kosztów za 9 m-c funkcjonowania tej  ustawy

uważamy, że  nie  ma potrzeby ich  zmiany. Przy  kalkulacji  stawek nie  uwzględnia  się  kosztów

zaległości.  Jedyny koszt,  to  koszt  windykacji.  Poinformował,  że  Wójt  nie będzie  wnioskował  o

zmianę stawki.

Radny K. Żukowski zauważył, że Radnym nie przedstawiono żadnych danych na jakiej podstawie

dokonano takiej analizy. Nie rozumie dlaczego te dane ma dostać w ostatniej chwili.

Skarbnik  poinformował,  że  przetarg  na odbiór  nieczystości  został  rozstrzygnięty  30.04.2014 r..

Poinformował, że zmieniono w systemie przetargu warunki płatności. Teraz będziemy płacić od

tony a nie od metra3  . 

M. Botwinionek – pracownik urzędu poinformował, że na terenie gminy zwiększono liczbę punktów

do  selektywnej  zbiórki  odpadów.  Umożliwiamy  mieszkańcom  segregację.  Mamy  nadzieję,  że

wprowadzane zmiany przyczynią się do zwiększenia odpadów segregowanych. 

Skarbnik poinformował, że nie było szans na wcześniejszą analizę tego zagadnienia. 

Przewodnicząca Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  do  biura  rady  wpłynęła  skarga p.

Zbigniewa Perzyny na działalność Wójta.  Zapoznała Radnych z treścią skargi.

Przekazała skargę Komisji Rewizyjnej w celu jej rozpatrzenia. Zwróciła się z prośbą, by Komisja do

sesji Rady Gminy wypracowała stanowisko.

Radny M. Mnich poinformował, że otrzymał wezwanie od p. Beaty Spierewki – Tyrkinhejm –

dyrektorki Gimnazjum, w którym p. dyrektor żąda przeprosin za słowa, których użył   w stosunku do

pani dyrektor na sesji w dniu 26.03.2014 r. .

Oświadczył, że nie przeprosi p. Dyrektor, gdyż to co powiedział, jest prawdą. 

Na tym protokoł zakończono. 
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Protokołowała:
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